

functions as an official of the Government (by taking, for instance, leave of absence), and (ii) while exercising his powers and functions as a member of the Board he will not act under the instructions of his Government."

(b) Recommends that the Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions should examine, in the light of the resolution adopted by the Commission and contained in paragraph 20 of the report, the question of the remuneration of the members of the Permanent Central Opium Board during their term of office and submit recommendations to the General Assembly.

#### E

##### PRIVILEGES AND IMMUNITIES OF MEMBERS OF THE PERMANENT CENTRAL OPIUM BOARD<sup>1</sup>

*The Economic and Social Council,*

Taking into account the responsibilities and functions of the Permanent Central Opium Board under the international Conventions on Narcotic Drugs of 1925 and 1931 and its relations with the Council,

Recommends that Governments should extend to the members of the Permanent Central Opium Board privileges and immunities on the lines laid down in the Convention on Privileges and Immunities as approved by the General Assembly on 13 February 1946<sup>2</sup>;

Invites Governments to report as soon as possible what measures they have taken to carry out this recommendation.

#### 124 (VI). Report of the Permanent Central Opium Board

*Resolution of 2 March 1948  
(document E/750)*

*The Economic and Social Council*

Decides to take note of the report of the Permanent Central Opium Board and to refer the consideration of Annex A of the report, which contains the proposals of the Board on the administrative arrangements to be concluded with the Council under article 20 of the Geneva Convention of 1925, to the first session of the Council which takes place after the newly appointed Board convenes.

#### 125 (VI). Election of members of the Permanent Central Opium Board

*Resolution of 2 March 1948  
(document E/750)*

*The Economic and Social Council,*

In compliance with the terms of article 19 of the Geneva Convention of 1925,

Decides to appoint as members of the Permanent Central Opium Board:

<sup>1</sup> See document E/575, paragraph 20.

<sup>2</sup> See Resolutions adopted by the General Assembly during the first part of its first session, page 25.

d'exercer l'emploi qu'il remplissait en tant que fonctionnaire de son Gouvernement (par exemple, en se faisant mettre en congé) et ii) que, dans l'exercice de ses pouvoirs et de ses fonctions en tant que membre du Comité, il n'agisse pas d'après les instructions de son Gouvernement."

b) Recommande à la Commission consultative pour les questions administratives et budgétaires d'examiner la question de la rémunération des membres du Comité central permanent de l'opium pendant la durée de leurs fonctions, en s'inspirant de la résolution adoptée par la Commission, qui figure au paragraphe 20 du rapport, et de faire à ce sujet des recommandations à l'Assemblée générale.

#### E

##### PRIVILÈGES ET IMMUNITÉS DES MEMBRES DU COMITÉ CENTRAL PERMANENT DE L'OPIUM<sup>1</sup>

*Le Conseil économique et social,*

Prenant en considération les responsabilités et les fonctions du Comité central permanent de l'opium, telles que les définissent les Conventions internationales de 1925 et 1931 relatives aux stupéfiants, et les rapports de ce Comité avec le Conseil,

Recommande que les Gouvernements accordent aux membres du Comité central permanent de l'opium des privilèges et immunités sur les bases prévues par la Convention sur les privilèges et immunités, approuvée par l'Assemblée générale le 13 février 1946<sup>2</sup>;

Invite les Gouvernements à faire connaître, aussitôt que possible, les mesures qu'ils auront prises pour mettre en œuvre cette recommandation.

#### 124 (VI). Rapport du comité central permanent de l'opium

*Résolution du 2 mars 1948  
(document E/750/Rev.1)*

*Le Conseil économique et social*

Décide de prendre acte du rapport du Comité central permanent de l'opium et de renvoyer à la première session du Conseil qui se tiendra après la réunion du Comité nouvellement nommé, l'examen de l'annexe A du rapport, qui contient les propositions du Comité relatives à l'accord d'ordre administratif à conclure avec le Conseil, conformément à l'article 20 de la Convention de Genève de 1925.

#### 125 (VI). Election des membres du Comité central permanent de l'opium

*Résolution du 2 mars 1948  
(document E/750/Rev.1)*

*Le Conseil économique et social,*

Conformément à l'article 19 de la Convention de Genève de 1925,

Décide de nommer membres du Comité central permanent de l'opium:

<sup>1</sup> Voir le document E/575, paragraphe 20.

<sup>2</sup> Voir les Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la première partie de sa première session, page 25.